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Slovo starosty

Život v obci

Vysokorychlostní trať (VRT)

Vážení spoluobčané,
v úvodním slovu starosty prvního vydá-
ní Zpravodaje obce letošního roku přeji 
hlavně zdraví, spokojenost a radostné 
dny. S novým rokem jsou spojené nové 
plány, nová předsevzetí a očekávání 
změn k lepšímu. Jak to vše bude, to 
uvidíme, to si každý z nás zařídí podle 
svého.

Dovolím si pochválit a poděkovat 
kulturní komisi za přípravu a organi-
zaci prvního „obecního“ plesu v lednu 
a masopustního veselí v únoru. Členo-
vé komise nastavili „pomyslnou lať-
ku“ vysoko a můžeme se těšit na další 
akce spojené se společenskou zábavou 
v obci.

Na konci roku 2022 byly adminis-
trativně dokončovány akce, které 

byly realizovány v jeho průběhu:
-  přístavba třídy mateřské školy z do-

tace MMR a Krajského úřadu Jiho-
moravského kraje. Stavební firma 
Renova Hodonín, která zakázku rea-
lizovala, stihla dokončení prací do za-
čátku prosince a předala stavbu. Dne 
13. 12. 2022 proběhla úspěšně kolau-
dace a byl dokončena dokumentace 
k dotačnímu titulu do 31. 12. 2022. 
Výstavba byla podpořena dotacemi 
z Ministerstva pro místní rozvoj ve 
výši 3.307.602 Kč a dotací z Krajské-
ho úřadu JmK ve výši 750.000 Kč. 
Provoz byl zahájen od 1. 2. t. r.

-  závěrečné vyhodnocení akce - opev-
nění břehu vodní nádrže Šutrák, která 
byla provedena s podporou dotace 
z Ministerstva zemědělství. Začátkem 
prosince podána žádost o stanovis-
ko Oddělení vodního hospodářství, 
ovzduší a památkové péče MÚ Břec-
lav. Následně bylo vydáno kladné sdě-
lení, na jehož základě byla dokončena 
celá akce dle podmínek dotace.

-  ukončení následné péče o výsadbu 
zeleně v extravilánu obce. Na počát-
ku ledna proběhla kontrola z AOPK 
s kladným výsledkem. Několikaletý 
proces výsadby zeleně z dotačních 
prostředků byl tímto završen.

Na začátku roku 2023 zastupitelstvo 

obce rozhodlo koupit nemovitost 
s přilehlým pozemkem od společnos-
ti VYPL, s. r. o., který bezprostředně 
sousedí se sportovním areálem Tráv-
níky. O jeho využití bude dále vedena 
diskuse. V návrhu zámyslu je zázemí 
pro technické oddělení obce, jednotku 
Sboru dobrovolných hasičů nebo fot-
balisty SK 1932.

V lednu proběhla výsadba zeleně na 
opevněné straně břehu vodní nádrže 
Šutrák. Plocha byla vyčištěna a osázena 
stromy a keři, které „odstíní“ prostor 
mezi vodní hladinou a nedalekou kraj-
skou komunikací.

Na konci ledna bylo zorganizováno 
veřejné projednání změny územního 
plánu obce č. 1. Někteří z dotčených 
účastníků vznesli námitky, které budou 
vypořádány pořizovatelem územního 
plánu - Odborem územního plánu MÚ 
Břeclav. Po ukončení celého procesu 
bude předmětná změna projednána 
a schválena zastupitelstvem obce.

V dubnu proběhne výměna veřejné-
ho osvětlení v celé obci. Jde o 270 kusů 
sodíkových lamp, které budou nahra-
zeny moderními LED světly. Tím dojde 
k úspoře elektřiny a zlepšení osvětlení 
ulic. Akce je podpořena dotací z Mini-
sterstva průmyslu a obchodu ve výši 
3.207.870 Kč.

V rozpočtu obce na rok 2023 byly 
schváleny investiční akce, které 
budou realizovány v průběhu roku 
a dalších letech:
-  výstavba bytového domu na ul. Dvor-

ní, předpokládaná cena: 80 mil. Kč 
(realizace: podzim 2023 − konec roku 
2025)

-  opevnění břehu vodní nádrže Kamen-
šťák, předpokládaná cena: 2,9 mil. Kč 
(realizace: podzim 2023 − léto 2024)

-  oprava povrchu ul. Zahradní, před-
pokládaná cena: 7 mil. Kč (realizace: 
podzim 2023)

-  opravy polních cest, předpokládaná 

cena: 1,5 mil. Kč (realizace: červen 
2023)

-  realizace chodníku U Hřiště (od ul. 
Dolní) - I. a II. etapa, předpokládaná 
cena: 2,5 mil. Kč (realizace: léto −
podzim 2023)

-  oprava „betonky“ pod družstvem, 
předpokládaná cena: 22 mil. Kč (re-
alizace: léto − podzim 2023)

-  modernizace tříd a vybavení v základ-
ní škole (z projektu IROP), předpo-
kládaná cena: 21,3 mil. Kč (z toho by 
mělo být cca 20 mil. Kč pokryto z do-
tačního titulu, realizace: 2023 − 2025)

-  pump -tracková dráha, předpokláda-

ná cena: 3 mil. Kč (realizace: do září 
2023)

-  skate -park v ul. Nová (areál dětského 
hřiště), předpokládaná cena: 3 mil. 
Kč (realizace: do července 2023)

-  veřejné osvětlení v ul. Luční (pro-
dloužení), předpokládaná cena: 
1,5 mil. Kč (realizace: jaro 2024)

-  rozšíření parkovací plochy u vodní 
nádrže Šutrák, předpokládaná cena: 
650.000 Kč (realizace: do června 
2023)

-  revitalizace pláže vodní nádrže 
Šutrák, předpokládaná cena: 1 mil. 
Kč (realizace: do června 2023).

Při parkování vozidel je potřebné do-
držovat stanovená pravidla. V naší obci 
se parkuje na chodnících, v blízkosti 

křižovatek, na nepřehledných místech, 
při parkování vozidla na okraji vozov-
ky není splněna minimální stanovená 

šířka pro průjezd jiného vozidla, a to 
v obou směrech (min. 6 metrů).

Žádáme občany, aby se se svými pří-
padnými podněty a požadavky obra-
celi na vedení obce a volené zástupce 
- zastupitele obce. Kontaktování ro-
dinných příslušníků zastupitelů není 
nejvhodnější formou sdělení informací 
a zároveň tyto osoby nemají povinnost 
informace dále předávat.

Dále žádáme majitele psů, aby dbali 
na dodržování pořádku a při venčení 
psů uklízeli exkrementy. Odpadkové 
koše jsou instalovány, značné množství 
z nich je osazeno jednorázovými sáčky.

Konstatuji, že „jaké si to uděláme, 
takové to budeme mít“. Vzájemná ohle-
duplnost, jistá míra pochopení a empa-
tie nikomu neuškodí a budeme -li všich-
ni respektovat práva druhého, bude se 
nám v obci žít pohodlně a spokojeně.

Naší obce se v horizontu několika 
let bezprostředně dotkne výstav-
ba vysokorychlostní tratě. Dota-
zoval jsem se u Správy železnic 
na aktuální informace k plánované 
výstavbě. Odpověď je následující:
v současnosti je připravován výběr do-
davatele projektové dokumentace pro 
územní rozhodnutí vysokorychlostní 
trati Šakvice - Rakvice. Tato dokumen-
tace bude zpřesňovat technické řešení 

ze studie Šakvice - Rakvice, která byla 
představena 25. 4. 2022 v Podivíně. 
Bude navrhovat mimoúrovňové na-
pojení VRT na stávající konvenční 
trať Břeclav - Brno. Zahájení projekč-
ních prací je předpokládáno v první 
polovině letošního roku, ve druhé po-
lovině mají proběhnout inženýrsko-
-geologické práce a další průzkumy, 
o nichž budou vlastníci dotčených po-
zemků s předstihem informováni. Ná-

vrh technického řešení je očekáván ke 
konci letošního roku, záměr by měl být 
představen veřejnosti. Realizace bude 
následovat nejdříve v roce 2026 (v ná-
vaznosti na úsek Modřice - Šakvice).

V případě dotazů může každý občan 
kontaktovat pra-
covníky Správy 
železnic, e -mail: 
vrt@spravaze-
leznic.cz.

Odkaz na bližší informace - webové stránky: www.spravazeleznic.cz/vrt/co -je -vrt

https://www.spravazeleznic.cz/vrt/co-je-vrt
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Opravy 
krajských 
komunikací

Oprava „hladové“ cesty

Je plánována další část opravy krajské 
komunikace č. I/425 - úsek od oprave-
ného mostu, kolem prodejny nábytku, 
kruhového objezdu a části komunikace 
směrem na Velké Pavlovice. Předpo-
kládaný termín provedení opravy, dle 
sdělení zástupce SÚS JmK, je plánován 
v období květen - červenec 2023. Obec 
bude pravděpodobně opět zatížena ob-
jízdnou trasou. O aktuálních informa-
cích budeme včas informovat.

Byla započata příprava na provede-
ní opravy krajské silnice č. III/42115 
(od železničního mostu při vjezdu do 
obce, ulicemi: Nádražní, Náměstí, 
Horní směrem na Přítluky až po kři-
žovatku pod Zaječím). Letos proběhne 
zahájení projekčních prací, zpracová-
ní potřebné dokumentace, proběhnou 
jednání s vlastníky dotčených pozemků 
(především v části komunikace mezi 
Rakvicemi a Přítluky) a následně do-
jde k provedení opravy silnice, po eta-
pách. Předpoklad realizace je rok 2026. 
O aktuálních informacích budeme včas 
informovat.

Státní pozemkový úřad, 
pracoviště Břeclav, za-
hájil přípravu projektové 
dokumentace na opravu 
„hladové“ cesty. Tato 

komunikace byla vyti-
pována jako jedna z pri-
orit obce po provedené 
pozemkové úpravě, a to 
v rámci realizace spo-

lečných zařízení. Před-
poklad opravy je v roce 
2024.

Pavel Rous
starosta

VRT Jižní Morava
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VOLBA PREZIDENTA
ČESKÉ REPUBLIKY 2023
Výsledky hlasování v obci Rakvice

Zpracovala K. Suchyňová

Voliči v seznamu Volební účast

1. kolo 1 731 69,38 %
2. kolo 1 719 68,76 %

Kandidát 1. kolo 2. kolo

hlasy % hlasy %

1 Fischer Pavel 96 8,03 - -

2 Bašta Jaroslav 80 6,69 - -

4 Pavel Petr Ing, M.A. 407 34,05 696 59,18

5 Zima Tomáš prof. MUDr. , DrSc. 7 0,58 - -

6 Nerudová Danuše prof. Ing. , Ph.D. 169 14,14 - -

7 Babiš Andrej Ing. 399 33,38 480 40,81

8 Diviš Karel PhDr. 15 1,25 - -

9 Hilšer Marek MUDr. Bc. , Ph.D. 22 1,84 - -

Zdroj: www.volby.cz Český statistický úřad 2023

Výpisy z usnesení Zastupitel-
stva obce Rakvice ze dne 12. 12. 2022

Usnesení č. 2022/3/1
Zastupitelstvo obce 
URČUJE
ověřovatele zápisu Bc. Martinu Rajjo-
vou a Ing. Dušana Havelku. Zapisova-
telkou určuje paní Andreu Slámovou.

Usnesení č. 2022/3/2
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
program jednání zastupitelstva v před-
ložené podobě včetně doplňujících 
bodů:
-  záměr směny pozemku se ZD Rakvice 

p. č. 5808/2, druh orná půda, výměra 
4100 m2 p. č. 5808/2, v majetku ZD 
Rakvice za pozemek p. č. 5071, druh 
orná půda, výměra 4450 m2 v majet-
ku obce, aktuální nájemce ZD Rakvice

-  změna výše příspěvku zřizovatele na 
provoz školy v roce 2022

-  schválení Smlouvy o bezúplatném 
převodu vlastnického práva k nemo-
vité věci s omezujícími podmínkami 
č. UZSVM/BBV/10814/2022-BBVM 
na pozemek parc. č. 3003/206 v k. ú. 
Rakvice

-  schválení Smlouvy o bezúplatném pře-
vodu pozemku č. 1004992259 na po-
zemek parc. č. 1536/1 v k. ú. Rakvice

-  zápis z jednání finančního výboru

Usnesení č. 2022/3/3
Ředitel školy předložil rozpočet, který 
byl projednán s vedením obce. Příspě-
vek zřizovatele pro příští rok je vyšší, 
toto navýšení je dáno především zvý-
šením cen energií (elektřiny a zemního 
plynu) a také vodného a stočného.
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
rozpočet ZŠ a MŠ Rakvice pro rok 2023 
ve výši 5.885.000 Kč.

Usnesení č. 2022/3/4
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
rozpočet Obce na rok 2023 v součtu 
závazných ukazatelů, kterými jsou pa-
ragrafy, v následujících částkách:
příjmy: 48 303 100 Kč
výdaje: 156 303 100 Kč
Financování 108 000 000 Kč.
Rozpočet byl sestaven se zohledněním 

plánovaných investičních akcí, pro-
vozních nákladů obce a dalších aktivit 
v oblasti rozvoje obce. Starosta obce 
seznámil přítomné s plánovanými in-
vestičními výdaji. Jedná se o rozpočet 
schodkový. Schodek v rozpočtu bude 
krytý zůstatky na účtech z roku 2022.
Návrh plánovaných investičních akcí:
začátek realizace bytového domu na 
ul. Dvorní
»  pokračování výkupu pozemků v Díl-

cích
»  realizace modernizace veřejného 

osvětlení
»  oprava betonky (panelky) v ul. Ry-

bářská
»  oprava povrchu komunikace v ulici 

Zahradní
»  realizace pump -tracku a skate -parku
»  revitalizace pláže u Šutráku
»  rozšíření parkoviště u Šutráku 

a vybudování chodníků ke hřišti 
a k Šutráku

Usnesení č. 2022/3/5
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
předložený návrh Střednědobého 
výhledu rozpočtu obce na léta 2024 
a 2025

Usnesení č. 2022/3/6
Zastupitelstvo obce 
NESCHVALUJE
předloženou žádost o odprodej části 
pozemku o výměře 39 m2 z pozemku 
parc. č. 3843/145, druh ostatní plocha/
zeleň ve vlastnictví obce panu M. D.

Usnesení č. 2022/3/7
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
podání žádosti na Státní pozemkový 
úřad o úplatný převod pozemků parc. 
č. 317/158 o výměře 645 m2 a parc. 
č. 317/159 o výměře 340 m2 v k. ú. Rak-
vice do vlastnictví Obce Rakvice z LV 
10002 Státního pozemkového úřadu.

Usnesení č. 2022/3/8
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
uzavření veřejnoprávní smlouvy o po-
skytnutí individuální dotace s SK Rak-
vice 1932 pro rok 2023

Usnesení č. 2022/3/9
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
uzavření veřejnoprávní smlouvy na 
poskytnutí účelové dotace na činnost 
TJ Sokol Rakvice pro rok 2023 ve výši 
96.640,00 Kč.

Usnesení č. 2022/3/10
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
uzavření smlouvy o dílo se společností 
Gamaku, s. r. o., zastoupena p. Jaku-
bem Štefancem, jednatelem společnos-
ti na „Revitalizaci veřejného osvětlení 
v obci Rakvice“ za cenu 3.385.170 Kč 
bez DPH.

Usnesení č. 2022/3/11
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
uzavření smlouvy o dílo se společností 
ALNIO Group, s. r. o. zapsaná Kraj-
ským soudem v Brně, na zpracování 
žádosti o dotaci na „Revitalizace - zpev-
nění břehu vodní nádrže Šutrák s vyu-
žitím dotačního titulu: 129 393 „Pod-
pora opatření na rybnících a malých 
vodních nádržích ve vlastnictví obcí - 2. 
etapa“ za následující ceny:
- cena za zpracování žádosti o dota-
ci činí 30.000 Kč. Nárok na úhradu 
základní ceny za zpracování žádosti 
o dotaci vzniká dnem zaregistrování 
žádosti o dotaci.
-  cena za poskytování dotačního man-

agementu (dále také „DM“) bude roz-
dělena do tří částí, a to následovně:

-  DM 1. část ve výši 60.000 Kč. Nárok 
na úhradu vzniká poskytovateli dnem 
schválení žádosti o dotaci.

-  DM 2. část ve výši 20.000 Kč. Nárok 
na úhradu této části vzniká poskyto-
vateli po uplynutí 6 měsíců (tj. přes-
ně 180 dní) od okamžiku schválení 
žádosti o dotaci, případně společně 
s DM 3. část, pokud tuto bude možno 
dle skutečností popsaných v násle-
dující odrážce nárokovat dříve, než 
uplyne 6 měsíců od schválení žádosti 
o dotaci.

-  DM 3. část ve výši 20.000 Kč. Nárok 
na úhradu této části vzniká poskyto-
vateli dnem podání poslední žádos-
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ti o platbu anebo dnem, kdy dojde 
k ukončení administrace dotačního 
projektu ze strany objednatele v době 
kdykoliv před podáním poslední žá-
dosti o platbu.

Usnesení č. 2022/3/12
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
záměr směny pozemků parc. č. 5071, 
s výměrou 4.450 m2 ve vlastnictví obce 
Rakvice za pozemek parc. č. 5808/2, 
s výměrou 4.100 m2 ve vlastnictví ZD 
Rakvice. Důvodem směny je záměr re-
alizace naučné stezky a výsadby aleje 
k božím mukám „U tří lip“.

Usnesení č. 2022/3/13
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
snížení částky příspěvku zřizovatele na 
provoz ZŠ a MŠ Rakvice v roce 2022 
o částku 469.750,00 Kč. Částka bude 
ponechána na účtu zřizovatele a pou-
žita v rozpočtu obce na položku opravy.

Usnesení č. 2022/3/14
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
Smlouvu o bezúplatném převodu vlast-
nického práva k nemovité věci s ome-
zujícími podmínkami č. UZSVM/BB-
V/10814/2022-BBVM na pozemek 
parc. č. 3003/206 v k. ú. Rakvice.

Usnesení č. 2022/3/15
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
Smlouvu o bezúplatném převodu po-
zemku č. 1004992259 na pozemek 
parc. č. 1536/1 v k. ú. Rakvice.

Zpráva Finančního výboru
Předseda Finančního výboru Mgr. Da-
vid Foldyna přednesl zprávu o činnosti 
výboru.

Diskuze
Starosta zahájil diskuzi 
podáním následujících 
informací:
-  výše poplatku za svoz komunálního 

odpadu pro rok 2023 zůstává stej-
ná, tedy 700 Kč na osobu. Náklady 
za odvoz a uložení odpadu se zvýšily, 
starosta zastupitelstvu navrhl, aby 
tyto náklady nesla obec (s ohledem 
na aktuální situaci zdražování, ceny 
energií, vývoj inflace, apod.).

-  VaK Břeclav pro rok 2023 zdraží po-
platek za vodné a stočné, celkový výše 
bude 129,08 Kč za m3.

-  na hřbitově byla provedena prohlídka 
za účasti děkanky Zahradnické fakul-
ty Lednice, navrhne řešení

-  ve spolupráci obce s rybáři byla pro-
vedena oplocenka vzrostlejších poros-
tů, které ničí bobr. Na Povodí Moravy 
Brno byla zaslána žádost k regulaci 
činnosti bobra (mají k tomu možnosti).

ze dne  
20. 2. 2023
Usnesení č. 2023/1/1
Zastupitelstvo obce URČUJE
ověřovatele zápisu Mgr. Davida Fol-
dynu a paní Michaelu Blažkovou. Za-
pisovatelkou určuje paní Andreu Slá-
movou.

Usnesení č. 2023/1/2
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
program jednání zastupitelstva v před-
ložené podobě včetně doplňujících 
bodů:
SOD k administraci zadávací doku-
mentace k VŘ na bytový dům SOD 
autorského dozoru od Ing. Polákové

Usnesení č. 2023/1/3
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
směnou smlouvu mezi obcí Rakvice 
a ZD Rakvice, jejímž předmětem je 
směna pozemku p. č. 5071, orná půda, 
o výměře 4.450 m2 ve vlastnictví obce 
Rakvice za pozemek p. č. 5808/2 orná 
půda, výměra 4.100 m2 ve vlastnictví 
ZD Rakvice, zastoupené předsedou 
družstva společností AGROPOL Velké 
Bílovice, spol s r.o., kterou při výkonu 
funkce zastupuje pan Antonín Musil. 
Směňuje se ve stejné hodnotě bez do-
platku. Směnu pozemků iniciovala 
obec, a to z důvodu plánované výsad-
by stromů a vytvoření naučné stezky 
u přístupové cesty k revitalizovanému 
památnému místu U Tří lip.

Usnesení č. 2023/1/4
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
záměr pachtu pozemku p. č. 3857/6 
orná půda o výměře 12.468 m2 ve 
vlastnictví obce Rakvice s minimální 
nabídkovou cenou 4.000 Kč/ha.

Usnesení č. 2023/1/5
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
záměr pachtu zemědělských pozemků 

p. č. 300/24, 1.233 m2; p. č. 300/25, 
1.070 m2 a p. č. 304/9, 4.789 m2, ve 
vlastnictví obce Rakvice s minimální 
nabídkovou cenou 4.000 Kč/ha.

Usnesení č. 2023/1/6
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
záměr prodeje části pozemku p. č. 27/2 
o výměře 64 m2, druh ostatní plocha/
zeleň ve vlastnictví obce Rakvice za 
cenu 200,00 Kč/m2.
Zastupitelstvo obce revokuje usnesení 
č. 2022/02/14 ze dne 15. 6. 2022, z dů-
vodu chybně uvedené výměry v žádosti.

Usnesení č. 2023/1/7
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
návrh Kupní smlouvy a Smlouvu 
o úschově finančních prostředků se 
společností VYPL, s. r. o., Rakvice k od-
koupení pozemku p. č. st. 947, zastavě-
ná plocha a nádvoří o výměře 429 m2, 
jehož součástí je stavba v části obce 
Rakvice, č. p. . 813, stavba pro výrobu 
a skladování a pozemek p. č. 3003/522 
- ostatní plocha o výměře 971 m2 za 
cenu 8.000.000,00 Kč, /slovy: osm mi-
lionů korun českých.
Zastupitelům byla předložena Dohoda 
o složení blokovacího depozita a ná-
vrh Kupní smlouvy s podmínkami pro 
vlastní koupi nemovitosti.
Dotaz z veřejnosti na účel využití pro 
SK Rakvice, jestli by nebylo vhodněj-
ší nemovitost použít na vybudování 
bytů pro potřebné. Starosta sdělil, že 
SK Rakvice by část budovy využilo na 
ubytování pro soustředění, zázemí pro 
hráče. Zastupitel Foldyna doplnil, že 
v podkroví nemovitosti jsou dva byty, 
které bude lze v případě potřeby využít 
k obdobnému použití.

Usnesení č. 2023/1/8
Zastupitelstvo obce 
SOUHLASÍ
s provedením terénních úprav a opra-
vu části místní komunikace, tak aby 
žadatel mohl realizovat vjezd k nemo-
vitosti - domu a úpravu napojení úče-
lové komunikace za rodinnými domy 
v části ulici U Hřiště.
Jedná se o opravu části místní komu-
nikace k nemovitosti žadatele a úpra-
vu napojení účelové komunikace za 
rodinnými domy v části ulici U Hřiště 
(vedlejší nemovitost - RD č. p. . 923). 
Byl zadán požadavek na návrh cenové 
nabídky a provedení stavebních úprav 
povrchu a základu komunikace - p. Ji-

římu Krůzovi.

Usnesení č. 2023/1/9
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
záměr prodeje částí  pozemků 
p. č. 2226/39, výměra 687 m2, využití 
ostatní komunikace (polní cesta) a po-
zemku p. č. 4465, výměra 2.215 m2, 
využití orná půda vše ve vlastnictví 
obce Rakvice.
Pozemek parc. č. 4466, výměra 98 m2 
neschvaluje k prodeji, tento pozemek 
je využíván Mysliveckým sdružením 
Rakvice jako součást střelnice.
Jedná se o „zarovnání“ hranice pozem-
ků jednotlivých majitelů.

Usnesení č. 2023/1/10
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
převod vlastnického práva k pozemku 
p. č. 3803/3 výměra 961 m2, využití 
ostatní komunikace, lokalita Trkman-
ský dvůr ve vlastnictví České republiky, 
prostřednictvím Úřadu pro zastupo-
vání státu ve věcech majetkových, na 
obec Rakvice dle podmínek uvedených 
v předložené smlouvě.
Smlouva o dílo na projekční práce - 
II. etapa opevnění břehu vodní nádrže 
Šutrák.
Starosta obce seznámil zastupitelstvo se 
situací - poptávce projekčních prací od 
společnosti Regioprojekt Brno, s. r. o. 
Důvodem poptávky byl zájem o násled-
né podání žádosti o dotaci z MZe na 
opevnění břehu VN Šutrák (protilehlá 
strana již opevněného břehu). V me-
ziobdobí (zveřejnění návrhu progra-
mu jednání zastupitelstva a zasedáním 
zastupitelstva) byla starostovi podána 
informace o skutečnosti, že není možno 
v průběhu 10ti let žádat MZe o dotaci 
na stejný účel - opevnění břehu VN, na 
který byla dotace poskytnuta. Stav břehu 
je „havarijní“, zastupitelstvo obce bude 
rozhodovat o vyčlenění vlastních finanč-
ních prostředků z rozpočtu obce.Zastu-
pitelstvo o návrhu SOD nehlasovalo.

Usnesení č. 2023/1/11
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
předložený návrh SOD č. 1232023 na 
dotační služby se společností Břetislav 
Kašparovský, k podání žádosti o dotace 
na instalaci fotovoltaické elektrárny 
a solárních panelů na obecní budovy: 
radnice, ZŠ a MŠ a squashovou halou, 
za cenu díla: 309.760,00 Kč s DPH.

Usnesení č. 2023/1/12
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
aktualizaci strategického dokumentu 
„Strategie rozvoje obce Rakvice - ak-
tualizace pro roky 2023-2027“. Ak-
tualizace byla provedena s ohledem 
na nové složení zastupitelstva obce, 
funkční období a zejména s ohledem 
na plánované strategické akce obce, ve 
výhledu následujících let.

Zpráva kontrolního výboru.
Předsedkyně kontrolního výboru, 
Mgr. Jitka Rampáčková seznámila za-
stupitelstvo obce se Zprávou Kontrol-
ního výboru ze dne 17. 1. 2023.

Zpráva Výboru pro životní 
prostředí
Předseda výboru, Ing. Radek Švarc se-
známil zastupitelstvo se Zprávou Výbo-
ru pro životní prostředí“ ze dne 13. 12. 
2022 a 19. 1. 2023.

Zpráva Ústřední 
inventarizační komise
Předseda Ústřední inventarizační 
komise (ÚIK), Ing. Dušan Havelka 
seznámil zastupitelstvo se zprávou 
o provedené inventarizaci majetku, 
pohledávek a závazků obce Rakvice ke 
dni 31. 12. 2022.

Usnesení č. 2023/1/13
Zastupitelstvo obce schvaluje zapo-
jení obce Rakvice do připravovaného 
projektu z výzvy NPŽP č. 8/2022: Pakt 
starostů a primátorů pro klima a ener-
gii (19. 01. 2023). Projekt plánuje po-
dávat MAS Lednicko -valtický areál 
pro 9 obcí z regionu MAS. Výstupem 
projektu bude mj. zpracování Akčního 
plánu pro udržitelnou energii a klima 
Lednicko -valtického areálu.
Cílem je zapojit místní samosprávy, 
které se dobrovolně přihlásí ke zvýše-
ní energetické účinnosti a používání 
obnovitelných zdrojů energie zejména 
v oblasti budov, dopravy a veřejného 
osvětlení.

Usnesení č. 2023/1/14
Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření 
příkazní smlouvy č. SML -Z -M-23-186 
pro „administraci výběrových řízení 
k projektu s pracovním názvem ‚Bytový 
dům Rakvice‘“ se společností Deregio 
Tender, s. r. o., a statutárním zástup-
cem: Ing. Janem Ševčíkem, jednatelem 
za cenu 48.000,00 Kč + DPH.
Administrace jednoho výběrového říze-
ní v rámci této části Smlouvy zahrnuje:

»  Zpracování návrhu zadávací doku-
mentace včetně příloh a obchodních 
podmínek.

»  Případnou kooperaci s implementač-
ním orgánem za účelem posouzením 
a schválením zadávacích podmínek.

»  Vypracování čistopisu zadávací do-
kumentace včetně příloh dle zákon-
ných připomínek Příkazce.

»  Vyhlášení výběrového řízení.
»  Administrace lhůty pro podávání na-

bídek (administrace žádosti o vysvět-
lení a formální zpracování odpovědí; 
zajištění příjmu obálek s nabídkami 
uchazečů).

»  Zpracování podkladů a administ-
race otevírání a hodnocení nabídek 
(administrace otevírání a hodnocení 
nabídek nezahrnuje účast zaměst-
nance Příkazníka jako člena jakékoliv 
komise).

»  Zpracování rozhodnutí o výsledcích 
otevírání a hodnocení a výběru zada-
vatele a jejich oznámení.

»  Administrace a zpracování rozhod-
nutí o případných námitkách.

»  Spolupráci při uzavírání smlouvy 
s vybraným dodavatelem.

Usnesení č. 2023/1/15
Zastupitelstvo obce 
SCHVALUJE
uzavření smlouvy o dílo s Ing. arch. Bar-
borou Polákovou, zapsanou v živnos-
tenském rejstříku vedeném na Měst-
ském úřadě Třebíč pod č. j. . OOŽÚ 
92634/22 za cenu 650 Kč/hod/osobu.
Ing. arch. Barbora Poláková bude 
v rámci navržené smlouvy vykonávat 
autorský dozor nad realizací stavby 
„Bytový dům“. Architekt se zavazuje 
pro obec v souladu s jejími požadav-
ky provádět výkon Autorského dozoru 
a spolupracovat při výběru dodavatele 
stavby. Architekt bude v této souvislos-
ti zejména oprávněn a povinen:
»  v rozsahu, který je nezbytně nutný, 

bude Architekt nápomocen při vý-
běru zhotovitele stavby, hlavně co se 
týká technických dotazů dodavatele 
k projektové dokumentaci.

»  v rozsahu, který je nezbytný k úspěš-
nému dokončení Bytového domu 
a vzhledem k pokročilosti zakázky, 
provádět Autorský dozor tak, aby 
mohl zjistit, zda je zakázka provádě-
na v obecné shodě s dokumentací pro 
provádění stavby zakázky.

»  pravidelně informovat obec o rozpo-
ru zakázky s dokumentací pro prová-
dění stavby Bytového domu.



8 9Zpravodaj obce Rakvice Zpravodaj obce Rakvice

Obec informuje

OZV č. 1/2022 - o stanovení 
obecního systému 
odpadového hospodářství
Ze dne 16. 3. 2022
Vyvěšeno: 9. 5. 2022

OZV č. 2/2021 - o místním 
poplatku za obecní systém 
dopadového hospodářství
Ze dne 20. 12. 2021
Vyvěšeno: 22. 12. 2021

OZV č. 1/2021 - o místním 
poplatku z pobytu

Ze dne 12. 4. 2021
Vyvěšeno: 23. 4. 2021

OZV č. 2/2020 - o místním 
poplatku ze psů
Ze dne 9. 3. 2020
Vyvěšeno: 11. 3. 2020

OZV č. 2/2019 - o místním 
poplatku za užívání veřejného 
prostranství
Ze dne 25. 11. 2019
Vyvěšeno: 4. 12. 2019

OZV č. 1/2018 
O nočním klidu
Ze dne 28. 5. 2018
Vyvěšeno: 6. 6. 2018

OZV č. 1/2014 
kterou se stanoví 
systém komunitního 
kompostování a způsob 
využití zeleného 
kompostu k údržbě 
a obnově veřejné 
zeleně na území obce
Ze dne 20. 1. 2014
Vyvěšeno: 28. 1. 2014

OZV č. 1/2013 kterou 
se mění OZV č. 3/2012 
k zajištění udržování 
čistoty ulic a jiných veř. 
prostranství,k ochraně 
veř.zeleně,ochrany 
nočního klidu 
a regulace hlučných 
činností,stanovení 
pravidel pro užívání 
plakát.ploch a pravidel 
pro pohyb psů na veř.
pro
Ze dne 18. 12. 2012
Vyvěšeno: 9. 1. 2013
novelizace

OZV č. 3/2012 
k zajištění udržování 
čistoty ulic a jiných veř. 
prostranství,k ochraně 
veř.zeleně,ochrany 
nočního klidu 

a regulace hlučných 
činností,stanovení pravidel 
pro užívání plakát. ploch 
a pravidel pro pohyb psů na 
veř.prostranství
Ze dne 10. 9. 2012
Vyvěšeno: 11. 10. 2012

OZV č. 1/2005 - požární řád
Ze dne 13. 4. 2005
Vyvěšeno: 14. 4. 2005

Všechny platné obecně závazné vyhlášky naleznete na stránkách obce ve spodní 
části obrazovky: www.rakvice.cz/obecni -urad/uredni -deska/

Nekompletní 
spotřebič ohrožuje 

životní prostředí

STOP
CHRAŇME 

ŽIV
OTNÍ 

PROSTŘEDÍ

velké
spotřebiče

malé
spotřebiče

úsporky,
zářivky

chlazení TV

Použité elektrospotřebiče patří do zpětného odběru.

Zákon o výrobcích s ukončenou životností postihuje 
odložení spotřebiče mimo tato místa 
pokutou až 100 000 Kč.

Zákon zakazuje spotřebiče rozebírat jinde,
než ve specializovaných recyklačních závodech.

Občané je musí odevzdat pouze

KOMPLETNÍ ELEKTROZAŘÍZENÍ OBSAHUJE:
• hnací část (motor, kompresor, topné těleso, indukční 

či mikrovlnný zdroj, apod.),
• hnanou část (např. převodovka, buben, plotna, trouba, 

fritovací nádoba, čerpadlo, chladicí okruh),
• nosnou konstrukci či plášť.

Kontakt: 
ELEKTROWIN a.s.

email: info@elektrowin.cz

www.elektrowin.cz

Uvedené informace jsou poskytovány v souladu s § 63 zákona č. 542/2020 
o výrobcích s ukončenou životností.

.

Elektrický spotřebič 
nebo běžný odpad?

• na označených místech zpětného odběru,
• v rámci mobilních svozů v obcích, které mají 

smlouvu s kolektivním systémem,
• přímo v prodejnách na bázi kus za kus, nebo 

v prodejnách nad 400 m2 elektrospotřebiče 
do rozměru 25 cm.

Elektrowin se stará o zpětný odběr

Platné obecně závazné vyhlášky

Statistika 
obyvatel Obce 
Rakvice

Co nás čeká...

Data platná k 1. 1. 2023

Celkem obyvatel: 2 127
Průměrný věk obyvatel: 43,31

Děti do 15 let:  317  (chlapci 169, dívky 148)
Děti 15-18 let:  65  (chlapci 34, dívky 31)
Dospělí:  1 745 (muži 880, ženy 865)

Jubilanti v tomto roce

Nejpočetnější jména

Nejpočetnější příjmení

50 let - 4 osoby
55 let - 35 osob
60 let - 21 osob
65 let - 29 osob
70 let - 28 osob

75 let - 15 osob
80 let - 16 osob
85 let - 5 osob
90 let - 2 osob
95 let - 1 osoba

Údaje mají pouze informativní charakter.

1 Jan 50 1 Marie 48

2 Zdeněk 40 2 Jana 39

3 Pavel 38 3 Jarmila 29

Miroslav 38 4 Anna 26

4 Tomáš 36 Hana 26

Martin 36 5 Lenka 25

Jaroslav 36 6 Ludmila 24

5 Jiří 34 Lucie 24

Petr 34 7 Alena 23

6 Václav 29 8 Jitka 22

František 29 9 Petra 21

Průdek 52 Průdková 44

Vajbar 20 Vajbarová 19

Lukeš 18 Lukešová 18

Krůza 16 Krůzová 14

Švásta 14 Švástová 12

Blažek 14 Blažková 6

Bednařík 13 Bednaříková 15

Nečas 13 Nečasová 7

Suchyňa 12 Suchyňová 13

Horáček 8 Horáčková 13

Zpracovaly: Slámová A., Suchyňová K.

BŘEZEN
23. 3. Malování kamínků

25. 3. Tradiční výstava vín

DUBEN
6. 4. Velikonoční dílničky

7. 4. Tradiční velikonoční 
pochod na rozhlednu 
Maják

14.-15. 4. Dětský bazárek

19. 4. Bylinkový workshop

29. 4. Den otevřených sklepů

30. 4. Pálení čarodejnic

KVĚTEN
11. 5. Relaxační malování pro 

dospělé

13. 5. Sběr železného šrotu 
a papíru

13. 5. Divadelní představení 
souboru Břetislav

14. 5. Den matek

27. 5. Předhodové zpívání

27. 5. Rybářské závody - 
dospělí

28. 5. Rybářské závody - 
mládež

ČERVEN
2. 6. Předhodová diskotéka

3. 6. Myslivecké střelby

4. 6. Den dětí

10. 6. Volejbalový turnaj

Srnčí guláše

23. 6. Předhodový koncert

24.-26. 6. Hody

https://www.rakvice.cz/obecni-urad/uredni-deska/
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Knihovna Rakvice 

Vás zve na bylinkový workshop

PLANÉ ROSTLINY 
NA TALÍŘI

s Mgr. Veronikou Mergentalovou
(TVOŘIVÉ BYLINY)

Co najdeme k snědku na louce, 

v zahradě u plotu nebo u cesty?

Které jsou základní druhy jedlých planých rostlin, 

jak je poznat, kde je najít, 

jak je připravit …

Součástí je i ochutnávka!

19. dubna 2023
v 17:00 hod.

v zasedací 
místnosti OÚ

MAS každoročně přinese regionu miliony korun
Místní akční skupina (MAS) Lednicko-
-valtický areál si v posledních letech 
vybudovala pevné postavení spolehli-
vého partnera v oblasti rozvoje našeho 
regionu. Financovali jsme, realizovali či 
pomohli realizovat skutečně široké spek-
trum projektů. Pravidelně se setkáváme 
se zástupci samospráv Dobrovolného 
svazku obcí LVA a hledáme řešení pro 
jejich potřeby. Plně otevření jsme také 
nápadům podnikatelů či neziskových or-
ganizací, kterým v mezích našich mož-
ností pomáháme s jejich projekty. MAS je 
spolkem sdružujícím místní samosprávy, 
fyzické a právnické osoby. Účelem spol-
ku je dosahování vzájemně prospěšných 
cílů. Naší hlavní činností tak není pod-
nikání, proto je i většina našich služeb 
poskytována zdarma.

Máme zpracovanou strategii rozvoje 
území Lednicko -valtického areálu na 
roky 2021–2027 a nyní se již postupně 
věnujeme jejímu naplňování. Kontinu-
álně vyhlašujeme dotační výzvy z Pro-
gramu rozvoje venkova, v nichž 
nabízíme finanční podporu podnika-
telům, ale také obcím. V letošním roce 
přivedeme do regionu prostředky rov-

něž z Integrovaného regionálního 
operačního programu (IROP), díky 
kterému budou moci např. pokračovat 
rekonstrukce kulturních památek či být 
rozšířena infrastruktura cestovního ru-
chu. V těchto dnech díky nám startuje 
provoz bezplatné dluhové poradny. 
Ta je určena klientům ze všech 9 obcí 
MAS a její financování jsme zajistili na 
několik let dopředu.

Dlouhodobě se věnujeme strategic-
kému plánování v oblasti rozvoje vzdě-
lávání, aktuálně díky projektu Místní 
akční plán vzdělávání v SO ORP 
Břeclav III, do kterého jsme zapojili 
45 mateřských, základních a základních 
uměleckých škol z celého Břeclavska. 
Nyní ještě čekáme na rozhodnutí, zda se 
nám pro školy podaří získat financování 
výuky českého jazyka, kterou organizují 
pro uprchlíky z válkou zasažené Ukrajiny.

Blízká jsou nám rovněž silně rezonu-
jící témata klimatických změn a hledá-
ní energetických úspor. Připravujeme 
zpracování tzv. Akčního plánu pro 
udržitelnou energii a klima, v rám-
ci jehož tvorby proběhne v zapojených 
obcích energetický audit s cílem zjistit, 

kde a jak se dají snížit emise CO2 a zá-
roveň snížit spotřeba energií. Již více než 
100 rodinám s nižšími příjmy jsme také 
v posledních týdnech zdarma pomohli 
požádat o dotaci z programu Nová ze-
lená úsporám Light, a to na snížení 
energetické náročnosti jejich domovů. 
Příležitost pro nás představuje také pro-
blematika tzv. energetických komu-
nit, které jsou zakládány, především aby 
umožnily mnohostranně výhodné sdílení 
energetických přebytků mezi veřejnými 
budovami, podniky i domácnostmi.

Tímto výčtem naše aktivity jistě ne-
končí. Do budoucna bychom se chtěli 
také více věnovat prezentaci našeho re-
gionu, o níž se již v současnosti snažíme 
např. podporou vývoje turistické mobil-
ní aplikace Discover LVA (https://
discoverlva.com/). Ale nápadů bychom 
měli více. V tomto ohledu je pro nás důle-
žité pokračovat v úzké spolupráci s člen-
skými obcemi Dobrovolného svazku obcí 
LVA. Za podporu všech obcí jsme zároveň 
velmi vděční.

Mgr. Lukáš Hlavinka
Manažer MAS Lednicko ‑valtický areál

Obecní knihovna
Rok s rokem se opět sešel a ani jsme se 
nenadáli už máme březen. Tento měsíc 
je od roku 1955 oslavou čtení, vyprávění 
a knížek. Březen, jako měsíc knihy a čte-
nářů podporuje čtení a knihovny.

I proto vás všechny zvu do knihovny 
(a nemusí to být jen v březnu).

Začátek roku je vždy ve znamení statis-
tiky, tak zde pár údajů k naší knihovně.

Ke konci roku 2022 bylo v knihovně 
celkem 11 480 svazků. Z toho 3 032 kusů 
naučná literatura a 8 448 kusů beletrie. 
Proběhlo celkem 3 206 výpůjček. Za celý 
rok bylo koupeno 319 nových knih a vyřa-
zeno 273 starých, opotřebovaných, nebo 
již nepůjčovaných knih.

Vyřazené knihy si můžete prohlédnout 
a odnést z ,knihoregálu“, který je umístěn 
na chodbě u schodiště, ve stejném patře 
jako obecní knihovna.

Knihovna má dle řádu zavedený roční 
poplatek, který je stále stejný. Pro děti do 

15 let a studenty 
30 Kč a dospělí 
60 Kč za rok, ale 
nikoliv kalendář-
ní. (Tzn. pokud 
zaplatíte v srpnu, 

příští rok budete platit poplatek opět až 
v srpnu).

Bohužel zájem čtenářů se stále snižuje. 
V minulém roce bylo registrováno 139 
čtenářů, z toho pouze 10 dětí.

I proto také nabízíme novou službu, 
kterou můžou využít hlavně děti a jejich 
rodiče, a to půjčování společenských her 
a také Albi tužky s různými tematickými 
knihami. Půjčovní doba je jeden měsíc 
a zájemce musí být registrovaný.

V rámci péče o vás a vaše knihy máme 
ještě jednu novinku, kterou je obalování 
knih a sešitů. Obalím vám do folie, ve kte-
ré máme obaleny i naše knihy, jakýkoliv 
formát. Do A4 za 1 kus 5 Kč, A4 a větší za 
1 kus 10 Kč.

Půjčovat si v knihovně můžete knihy 
z místního fondu, ale také z Výměnného 
fondu z Břeclavi. Tyto knihy se snažím 
obměňovat každé tři měsíce a najde-
te zde většinou novější knihy. Všechny 
knihy jsou vedené v online katalogu, na 
který se dostanete přes internetové strán-
ky knihovny i z vašeho domova. A pokud 
nějakou knihu ve fondu nemáme, není 
problém ji pro Vás nechat poslat v rámci 
Meziknihovní výpůjční služby z Moravské 

zemské knihovny v Brně.
Ráda bych vás pozvala i na akce, kte-

ré knihovna pořádá. Mělo proběhnout 
Malování kamínků, které ale z důvodu 
nemoci muselo být přesunuto na termín 
23. března.

Po celý měsíc březen, se můžete zapojit 
do výtvarné soutěže „Jaro už nás volá!“

6. dubna budou probíhat Velikonoční 
dílničky a 19. dubna Bylinkový workshop. 
V květnu se zase můžete těšit na divadel-
ní představení v sokolovně pod vedením 
souboru Břetislav z Břeclavi a v plánu je 
i Relaxační malování pouze pro dospě-
lé. O všech akcích a jejich termínech vás 
budu včas informovat.

Ještě mi dovolte poděkovat paní 
Mgr. Blance Hrabalové, která v knihovně 
pracovala do prosince loňského roku, jako 
záskok za mateřskou dovolenou.

Jménem celého obecního úřadu ji pře-
jeme, mnoho pracovních i osobních úspě-
chů a aby našla práci, která ji bude nejen 
naplňovat, ale i bavit.

Budu se těšit na viděnou v knihovně 
(otevírací doba vždy pondělí a středa 
9:00−11:00 a 13:00−18:00 hod.) nebo 
při některé akci.

Kateřina Suchyňová
knihovnice

Webové stránky Obecní knihovny Rakvice

https://knihovnarakvice.webk.cz/pages/uvod.html
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Kulturní komise 
informuje
Vážení spoluobčané,
v pátek 27. ledna se uskutečnil první 
ročník Obecního retro plesu, kterým 
jsme zahájili plesovou sezónu v naší 
obci. Již před osmou hodinou večerní se 
začali v místní sokolovně scházet hosté 
v retro oblečení ze 60. let. K tanci nám 
vyhrávala břeclavská skupina The Te-
achers, která sklidila obrovský úspěch. 
Na plese bylo vše, co k opravdovému 
plesu patří: předtančení skupiny Ba-
lanc Velké Bílovice, bohatá tombola, 
fotokoutek a půlnoční překvapení, kte-
ré si připravila kulturní komise. Kdo 
se nemohl prvního ročníku zúčastnit, 
přišel sice o hodně, ale nemusí zoufat, 
již teď je jasné, že druhý ročník Obec-
ního plesu bude!

Další akce, která se podařila uspo-
řádat a po několikaleté odmlce znovu 
obnovit, byl Masopustní průvod s po-
chováním basy. Masopust nebo také 
ostatky, jak se u nás říká, jsme pro malé 
i velké uspořádali ve spolupráci se Spol-
kem Chasa Rakvice a rakvickým mu-
žáckým sborem RACHLAP. V sobotu 
18. února 2023 úderem 10. hodiny do-
polední vyšel masopustní průvod v čele 
s Laufrem (u nás spíše označení Stárek) 
a ženuškou k obecnímu úřadu, kde jsme 
požádali o povolení ostatkové obchůzky 
pana starostu a pana místostarostu. 

Prostor před radnicí zaplnily maška-
ry a rozveselená chasa. Medvěd, Žid, 
smrtka, mnich, jeptišky, Krakonoš, 
malí i velcí příslušníci policie, jezdec 
na koni, vodník, kominík, Turci, ha-
vran a další masky byly k vidění nejen 
na Náměstí, ale také v průvodu, který 
prošel celou dědinou. Zpívalo se, tan-
covalo, hojně jedlo a pilo zkrátka vše 
bylo tak, jak to má o ostatcích vypadat. 
Za zvuku DH Hovorané jsme došli až 
k našemu prvnímu zastavení. Všem se 
zatajil dech, když hospodář s hospodyní 
ve stylovém oblečení otevřeli vrata své-
ho stavení. Požehnali jsme domu a jeho 
obyvatelům, dobytku a na oplátku se 
nám dostalo znamenité výslužky – kob-
lihy, milosti, víno, gořalka … Ještě tanec 
s hospodářem a hospodyní a putovalo 
se dál. Ostatkový průvod mířil do ulice 
Dolní, kde maškary požehnaly stavení 
Veroniky Vaňkové. A zase se hodovalo! 
A na šavli přibyl další kousek uzeného.

Ostatkový průvod prošel Družstevní 
ulicí a už od Cyrilky se nesla vůně ova-
ru, který od ranních hodin na nádvoří 
sokolovny připravovali naši „řezníci“ 
Jirka a Patrik. V sokolovně nás pocho-
dem přivítala DH Kosárek s kapelní-
kem Martinem Konečným. Následovala 
taneční zábava opět s DH Hovorané. 
Když zazněly první tóny smutečního 

pochodu, nejeden z nás ronil slzy, ně-
kteří je velmi pracně skrývali. Zesnulá 
Barbora Basová, rozená Masopustová, 
měla církevní pohřeb, kdy ji na posled-
ní cestě doprovázel ctihodný „farář“ 
Lubomír Krůza a mužáčký sbor RA-
CHLAP. „Ale krásnej, krásnej pohřeb 
měla. A tech lidí, co došlo. A všecí be‑
čeli!“

Pochování basy znamenalo konec zá-
bavy na dlouhou dobu.

Dovolte nám za celou kulturní komisi 
poděkovat za pohoštění od pánů staros-
ty a místostarosty, děkujeme loňské-
mu prvnímu stárkovskému páru (Pavel 
Halady a Veronika Vaňková) a jejich 
rodinám za všecku hostinu, kterou pro 
všechny maškary připravili a děkuje-
me také za všecko uzené a klobásky od 
každého, kdo na šavlu našu tyto dob-
roty nabodl nebo gořalky nám zavdal. 
Děkujeme za doprovod mužáckému 
sboru RACHLAP, zejména Lubomíru 
Skrývalovi a za podporu Spolku Chasa 
Rakvice. A velké díky patří také Lu-
bomíru Krůzovi za věrohodný herec-
ký výkon. Také děkujeme všem, kteří 
přispěli do kasičky během ostatkové 
obchůzky nebo při zábavě v sokolovně.

Na závěr chceme poděkovat všem, 
kteří přiložili ruku k dílu při organizaci 
kulturních akcí a velké díky patří také 
„tetičkám“ za jejich pomoc a ochotu. 
Velice si toho vážíme.

Největší odměnou pro nás je, když 
se s vámi, vážení spoluobčané, setká-
váme na kulturních akcích a doufáme, 
že to tak bude i nadále. Přijměte proto, 
prosím, pozvání na další akce, které 
plánujeme.

Martina Rajjová 
a Katka Bohunská

Facebook profil Kulturní komise obce Rakvice

Obecní retro ples

Ostatky

více foto

více foto

https://www.facebook.com/kulturni.komise.rakvice
https://drive.google.com/drive/mobile/folders/10uLQUP8IebYnInL_NZ8F-3l-ptJnbrp8?usp=share_link&pli=1
https://drive.google.com/drive/mobile/folders/1X01e5_fT2LpsfH1QsNWRysU89Wuqq6Al?usp=share_link
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Nový rok 2023 mateřská škola přivítala 
finišem příprav k otevření nové zelené 
třídy. Ale ještě před tím, dětem vstup 
do dalšího roku zpříjemnilo 18.1. hu-
dební představení „Hudební kolotoč“, 
který provedl děti hudbou po celém 
světě a seznámil je s pozdravy v mnoha 
světových jazycích.

Za necelý týden zavítalo do MŠ 
osvědčené divadlo „Úsměv“ s pouč-
nou pohádkou „O nemocném pejsko-
vi“. Děti nadšeně radily pejskovi, jak 
se správně oblékat v zimě a zjistily, že 
nemají jíst vše, co se jim líbí nebo jim 
někdo nabídne.

Středa 25. 1. byla nabita událostmi. 
Děti nadšeně besedovaly s paní dok-
torkou MDDr. Kateřinou Hoškovou 
na téma „zubní hygiena“, které tímto 
děkujeme za její zájem a ochotu. Deba-
ta, jak a proč si správně čistit zoubky, 
a co je pro chrup zdravé, byla pro nás 
všechny zábavná a přínosná.

V podvečer téhož dne k nám přijel 
známý psycholog Mgr. Jiří Halda s be-
sedou na téma: „Dítě není malý dospě-
lák a dospělák nemá být velké dítě“. 
Beseda měla poměrně velkou účast 
jak ze strany pedagogů, ale i rodičů. 
Povídání bylo uvolněné, srozumitelné, 
leckdy možná odkrylo i to, co ve vztahu 
k vlastním dětem neslyšíme rádi, vše se 
ale neslo v laskavém tónu. Bavili jsme 
se všichni bez rozdílu a ohlasy byly jen 
příznivé. Budeme se snažit tohoto od-

borníka pro dětskou duši pozvat znovu.

Zelená třída „Žabky“
A nastala ta dlouho očekávaná chvíle. 

Oficiálně 1. 2. 2023 se díky zřizovateli – 
Obec Rakvice, otevřela nově dostavěná 
třída v naší mateřské škole s kapacitou 
24 dětí. V pondělí 30. 1. se nová „zele-
ná“ třída dočkala svých malých uživa-
telů, předškoláků. Jedná se o velkou, 
rovnou třídu bez zákoutí, a tak vyhovuje 
pohybu dětí a také případným kultur-
ním akcím v MŠ. Zároveň zcela mimo-
řádně v průběhu roku nastoupily nové 
děti do uvolněné růžové třídy.

Dalším divadelním představením 
souboru Květinka, „Až já budu velká“, 
jsme dětem přiblížili jedno ze vzdělá-
vacích témat – Povolání a čím budu.

Pro předškolní děti probíhá stále 
kurz bruslení a Školáček, který děti 
absolvují v ZŠ se svou budoucí třídní 
učitelkou, jedná se o seznamování se 
školou zábavnou formou.

Jako každý rok se uskutečnilo 22. 2. 
přímo v MŠ vyšetření zraku pro děti, 
které pro nás zajišťuje nestátní zdra-
votnické zařízení Prima Vizus, o. p. s. 
Jedná se o preventivní vyšetření zra-
kových vad.

Konec masopustu se i u nás 24. 2. 
slavil karnevalem. Děti v kostýmech od 
princezen po Spidermana si zatančily 
a zasoutěžily se Sandrou. Nakonec si 
odnesly i malou popcornovou mlsku.

Jarní měsíc březen 
jsme zahájili po-
hádkou ve sférickém kině, které bylo 
pro mnohé novinkou. Děti zde relaxo-
valy a vleže zhlédly příběh „Kouzelný 
korálový útes“.

V březnu, měsíci knihy, chystáme 
překvapení pro děti ve čtení pohádek 
před odpočinkem. Oslovili jsme různé 
hosty z naší obce. Moc se na to těšíme, 
kromě dětí ze ZŠ, které nám chodí číst 
v pondělí, přečtou nám babičky, tety, 
učitelé ze ZŠ, z obecního úřadu a další. 
Snad se nám podaří tento nápad udržet 
jako tradici. Budeme se těšit i na pálení 
Mařeny spolu s dětmi ze ZŠ, ale o tom 
zase příště.

A to je slovem prozatím vše, fotogra-
fie vypoví více.

Za MŠ Michaela Urbánková

Otevření zelené třídy

Zubní hygienaHudební kolotoč

ZŠ a MŠ Rakvice
Ze života Mateřské ŠkolyZe života Mateřské Školy

více foto MŠ více foto ZŠ

https://drive.google.com/drive/folders/1k_30AKrS3KWAQ7k8O9g5mSCNkRySOcDJ?usp=share_link
https://drive.google.com/drive/folders/1wreMmzn2B-lyShD3iSPDcF5hBsgeGhAb?usp=share_link
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Nové děti ve školce

Karneval

Školáček

Karneval

Karneval

Planetárium Brno Planetárium Brno 
3. a 4. třída3. a 4. třída

Vánoční jarmarkVánoční jarmark

Vánoční zpíváníVánoční zpívání

V prosinci naši žáci navštívili planetárium. Děti zhlédly pro-
gram „Astronaut“ a na chvíli pronikly do tajů vesmíru. Daný 
pořad jim přiblížil nejen palubu raketoplánu, ale i sledování 
těla astronauta ve stavu beztíže. Součástí představení byla 
i prohlídka hvězdné oblohy, ukázka několik jasných hvězd 
a nejnápadnějších souhvězdí.

Seznamování s hvězdami a souhvězdím naší Sluneční 
soustavy se všem moc líbilo, odcházeli jsme plní dojmů 
a zážitků.

Jitka Rampáčková

Dobu adventní má většina z nás spojenou nejen s příprava-
mi na Vánoce, ale také s návštěvou vánočních jarmarků. Naši 
žáci se zúčastnili hned dvou. V Přítlukách děti z 1. – 3. třídy 
zpívaly koledy, recitovaly zimní básničky a čtvrťáci ztvárnili 
živý betlém. Nechybělo ani sněžení, které pomohlo vytvořit 
předvánoční atmosféru.

Na jarmarku v Rakvicích prodávali deváťáci výrobky, které 
naši žáci vyrobili s pomocí rodičů na dílničkách nebo v rámci 
výtvarné a pracovní výchovy. Ani zde nechyběl živý betlém, 
tentokrát za účasti dětí ze 4. – 6. třídy. V místní galerii si 
pak mohli návštěvníci prohlédnout výstavu výtvarných prací 
žáků naší školy.

Kateřina Straková

Dovolte nám ještě jednou se ohlédnout za vánoční atmo-
sférou.

Dne 21. 12. 2022 se uskutečnil vánoční koncert v kostele 
sv. Jana Křtitele. Vánoční melodie zazněly nejen od žáků 
naší školy, ale hrála i dechová hudba Cyrilka, zpívaly sbory 
Raženky a Rachlap. Na varhany nás doprovázela Bc. Bar-
bora Ořeská z Podivína.

V podání žáků a sborů, kterým moc děkujeme za spolu-
práci se školou, jste si mohli nejen poslechnout, ale i zazpí-
vat krásné české i moravské koledy. Koncert byl ukončen 
vánoční hymnou Narodil se Kristus Pán.

Poslední den před vánočními prázdninami zazněly na 
chodbách školy vánoční koledy ještě jednou. Žáci si společně 
zazpívali a s přáním všeho dobrého jsme se rozešli domů.

Jitka Rampáčková
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Beseda s knihou Meďan Beseda s knihou Meďan 
a Koumena Koumen

Plavecký výcvikPlavecký výcvik

Edukativní program Edukativní program 
„O Budulínkovi“„O Budulínkovi“

17. ledna se žáci 1.– 3.třídy zúčastnili besedy se spisova-
telem Josefem Benešem z Věchnova na Vysočině. Sezná-
mil je s knihami „Meďan a Koumen na zatopené planetě“ 
a „Meďan a Koumen na planetě pupkáčů“. Během besedy 
žáci zhlédli film o výrobě knihy a krátké video o tom, jak se 
maluje obrázek od čistého papíru až po finální kresbu. Děti 
si mohly zakoupit knihu s věnováním samotného spisovatele

Dana Lacinová

Žáci 2. a 3. ročníku ukončili plavecký 
výcvik. Po dobu deseti lekcí se v pla-
vecké škole „Delfín“ učili základům 
plaveckých způsobů, zdokonalovali se 
v plavání i ve skocích do vody. V úvodní 
hodině byli rozděleni do čtyř skupin 
podle svých schopností. V závěrečném 
plavání si nejzdatnější z nich porovnali 
své síly v závodech. Nejlepší byli Ja-
kub Strmiska, Beata Šibíčková, Martin 
Gazda, Viktorie Malinková – všichni 
patří mezi žáky 3. ročníku. Postupují 
do okresního kola, kde se utkají s dal-
šími zdatnými plavci z jiných škol. Dr-
žíme jim pěsti!

Renata Jedličková

Prostřednictvím pohádky O Budulínkovi si žáci 1. – 3. třídy 
hravou formou připomněli, jak se mají zachovat v situaci, 
kdy je osloví cizí osoba.

Kateřina Straková

Školní družinaŠkolní družina

AZO KROUŽEKAZO KROUŽEK

„Masopustní maškarní odpoledne“ ve 
Školní družině.

Konečně jsme se dočkali a přišel náš 
den D.

Ano 22. 2. nastalo velké strojení, pro-

menáda, tančení, řádění, cvičení, od 
každého kousek. A že nás byla doslova 
plná tělocvična. Celkem rovných 60 
dětí ze všech 3 oddělení naší školy.

Na své si přišel opravdu každý. A ne-

zapomnělo se ani na sladkou odměnu. 
Děkujeme rodičům za spolupráci, 

bez vaší pomoci s přípravou masek by 
to nešlo.

Vychovatelky ZŠ a MŠ Rakvice

Máte rádi pohyb? Začnete se ošívat, 
když slyšíte nějakou poutavou písnič-
ku?

Tak to by se vám líbilo v našem ta-
nečním kroužku AZO. Tento kroužek je 
však jen pro dívky a má již na naší škole 
mnohaletou tradici. O pauzu se nám 
postaral jen Covid. Dnes už zase řadí-
me, cvičíme, tančíme naplno. Ano, je to 
takový „Hopsa kroužek“. A co všechno 
děláme? Aerobic, Zumbu, Orient ( po-
čáteční písmena ze kterých se skládá 
i název), dále country, tanec princezen, 
flamengo, hawaii, tanec se stuhou, růz-
né hry, soutěže,… no prostě vše, na co 
máme zrovna náladu.

Dívky poctivě trénují, aby se toho za 
školní rok naučily co nejvíce.

Občas se nám podaří ukázat na dět-
ském karnevalu, ale hlavní vystoupení 
nás čeká v květnu, kdy se bude konat 
„Ukázková hodina“ pro rodiče, praro-
diče, paní učitelky, kamarádky,… Už 
teď se těšíme na hojnou účast.

Renata 
Lauterbachová 

vedoucí kroužku 
AZO

Více fotek ze školky a školy - Facebook profil

https://drive.google.com/drive/folders/1GcM7cofKXD4oW8zYt9yZmLnBr6pwUQ99?usp=share_link
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Sbor dobrovolných 
hasičů Rakvice
SDH Rakvice
V sobotu 14. ledna proběhla v hasič-
ské zbrojnici tradiční valná hromada 
SDH Rakvice. Přišli nás navštívit také 
zástupci obce: pan starosta a pan mís-
tostarosta. Sbor i jednotka seznámi-
li přítomné s činností za rok minulý 
a s plány na rok 2023. Funkci hospo-
dáře/pokladníka sboru nově převzala 
Lenka Cabalová. Valná hromada se 
nesla v přátelském duchu a účast byla 
velmi vysoká.

Mladí Hasiči
Oddíl mladých hasičů (MH) aktuál-
ně navštěvuje 13 dětí. Abychom s MH 
celou zimu neseděli jen v hasičské 
zbrojnici, několikrát jsme se vydali 
protáhnout svaly do tělocvičny ZŠ Rak-
vice. V tělocvičně se nám líbí a vždy se 
těšíme na přátelské přivítání od paní 
Pospíšilové.

Na konci ledna jsme vyrazili na naši 
první soutěž v uzlování do Perné. Sice 
jsme nevyhráli žádné medaile, ale 
úspěšně jsme se seznámili se soutěž-
ním prostředím a posbírali spoustu 
nových a potřebných zkušeností. Dal-
ší soutěž v uzlování nás čeká už první 
březnovou sobotu.

Jakmile začne jaro a počasí to dovolí, 

začneme také trénovat další soutěžní 
disciplíny (požární útok štafeta 4x60m, 
štafeta požárních dvojic,…) venku na 
čerstvém vzduchu. Těšíme se!

Náplní oddílu mladých hasičů je 
především: trénink disciplín požární-
ho sportu a účast na soutěžích, rozvoj 
individuálních schopností a týmové 
spolupráce dítěte, základy topografie, 
základy první pomoci, znalost požár-
ní techniky a jejího použití. Aktuální 
informace o činnosti MH a informace 
o tom, jak se přihlásit, najdete vždy na 
našich webových stránkách.

Aktuální informace
Aktuální informace o našem sboru 
dobrovolných hasičů a jeho činnosti 
můžete také najít na našich webových 
a facebookových stránkách:
www.sdhrakvice.cz
www.facebook.com/HasiciRakvice

Máte -li pozitivní energii a chcete se 
podílet na činnosti rakvických hasičů, 
neváhejte a přidejte se k nám. Aktuální 
kontaktní informace najdete na našich 
webových stránkách.

Za SDH Rakvice napsal 
Ing. Jakub Cabal

Pohledem Mladých Hasičů
Na soutěži v Perné 28. 1. jsme byli 

skoro všichni z oddílu MH Rakvice. 

Soutěžili jsme jako jednotlivci a druž-
stva: mladší a starší. Byli tam i naši 
rodiče a také vedoucí Jakub a Aneta. 
Nevyhráli jsme, ale dostali jsme diplom 
za účast. Jeli jsme hasičským autem.

Za Mladé Hasiče napsala 
Sára Imrichová

JSDH Rakvice
Loňský rok byl pro naši jednotku je-

den z těch náročnějších. Zaznamena-
li jsme několik změn a neustále jsme 
nabírali nové zkušenosti. Minulý rok 
se k nám přidal jeden nový člen, a tak 
naše jednotka nyní čítá 15 členů.

Školení
Neustále se chceme vzdělávat a zlep-

šovat ve všech odvětvích hasičiny, aby-
chom při zásahu byli schopni pracovat 
co nejrychleji a nejefektivněji. Jeden 
ze členů na jaře absolvoval strojnický 
čtyřicetihodinový kurz v Ústřední Ha-
sičské Škole Jánské Koupele, který se 
zaměřuje na obsluhu čerpadel a dalších 
motorových agregátů.

Následně se dva členové zúčastnili 
kurzu pro nositele dýchací techniky, 
který se párkrát za rok koná ve školí-
cím zařízení v Tišnově. Účastníci kur-
zu si zde osvojí jak práci se samotným 
dýchacím přístrojem, tak i postupy 
a taktiky při prohledávání zakouřených 
prostor.

V květnu proběhl na vodní nádrži 
Nové Mlýny kurz pro vůdce malého 
plavidla. Tohoto kurzu se zúčastnili 

Facebook 
profil Hasiči 
Rakvice

Webové 
stránky Hasiči 
Rakvice

také 2 členové z našich řad. Za uspo-
řádání tohoto kurzu bychom chtěli po-
děkovat Vodní záchranné službě Nové 
Mlýny, se kterou spolupracujeme už 
delší dobu a jsme rádi, že od nich mů-
žeme získávat cenné zkušenosti.

Během roku též proběhlo cyklické 
přeškolení velitelů družstev a strojníků 
na stanicích Hasičského záchranného 
sboru v Mikulově a Břeclavi. Každý rok 
provádíme také školení na naší zbroj-
nici pod vedením velitele jednotky 
Martina Hycla, toto školení probíhá dle 
pokynů generálního ředitelství HZS.

AED
V květnu absolvovala celá jednotka 
kurz na první pomoc s použitím auto-
matizovaného externího defibrilátoru. 
Tento kurz byl prováděn na naší zbroj-
nici pod vedením záchranáře a pro-
fesionálního hasiče Antonína Truksy, 
kterému bychom tímto chtěli ještě 
jednou poděkovat. Díky tomuto ško-
lení a přístroji AED jsme nyní schopni 
vyjíždět k resuscitaci osob v naší obci 
a blízkém okolí, díky čemuž se zvyšuje 
šance pacienta na přežití. Automatizo-
vaný externí defibrilátor neboli AED je 
přístroj, který dokáže elektrickým vý-
bojem upravit srdeční rytmus a zefek-
tivnit resuscitaci.

Zásahy
V loňském roce jednotka vyjížděla cel-
kem k 36 událostem. Z toho se 11x jed-
nalo o požár, 18x o technickou pomoc, 
6x o výjezd s AED a 1x o taktické cviče-
ní v Milovicích. Rozsah našich činností 
je tedy velmi pestrý. Při jednom ze zá-
sahů jsme použili také člun. Jednalo 
se o technickou pomoc na řece Dyji při 

masivním úhy-
nu ryb. Na místo 
jsme vyjížděli dva 
dny po sobě a cel-
kem jsme na mís-
tě události strávili 
přes 10 hodin.

Dalším velmi 
náročným zása-
hem byla evaku-
ace cestujících 
z vlaku, který zůstal kvůli technické 
poruše stát kousek od Rakvic. Na místo 
jsme byli povoláni na žádost hasičů 
Správy železnic. Během cesty k zásahu 
jsme byli požádáni krajským operač-
ním střediskem o zajištění pitné vody 
pro cestující. Tento zásah nebyl z důvo-
du vysokých teplot vůbec jednoduchý, 
protože jsme museli být neustále vyba-
vení osobními ochrannými prostředky 
a pohybovat se po vysokém železnič-
ním násypu. Ve spolupráci s jednotkou 
drážních hasičů a dobrovolnou jed-
notkou z Velkých 
Bílovic jsme ces-
tující evakuovali 
do přistaveného 
náhradního vlaku 
a dvě osoby jsme 
pomocí páteřo-
vé desky snesli 
a předali do péče 
zdravotnické zá-
chranné služby.

Jeden z  po-
sledních zásahů 
loňského roku 
byl také jedním 
z nejnáročnějších. 

V pátek 2. prosince 2022 jsme byli 
operačním střediskem v 5:16 vysláni 
k požáru rodinného domu do Zaječí. 
Jednotka vyjela 4 minuty od vyhlášení 
poplachu v sestavě řidič a čtyři hasiči. 
Při našem příjezdu byla celá střecha 
v plamenech a velitel profesionální jed-
notky Hustopeče rozhodl o nasazení 
3 vodních proudů. Po tom, co se nám 
podařilo dostat plameny pod kontro-
lu, jsme začali za pomocí motorové 
rozbrušovací pily rozebírat střechu 
a dohašovat skrytá ohniska. Na místě 
jsme spolupracovali s dobrovolnými 

více foto

https://www.facebook.com/HasiciRakvice
http://www.sdhrakvice.cz
https://drive.google.com/drive/mobile/folders/1Z4YraJZA52NAqdaE20yEM7QOxgakkn2b?usp=share_link
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jednotkami z Milovic a Velkých Pav-
lovic, ale také s profesionálními jed-
notkami z Hustopečí a Břeclavi. Naše 
jednotka se vrátila zpět na zbrojnici 
bezmála 5 hodin od nahlášení události.

V letošním roce jsme prozatím zasa-
hovat nemuseli a doufáme, že naši po-
moc bude potřebovat co nejméně z Vás.

Poděkování
Chtěli bychom poděkovat všem, kteří 
se podílejí na chodu jednotky a všem, 
kteří nás podporují. Děkujeme také 
obci Rakvice, zejména pak panu sta-
rostovi, panu místostarostovi a celé-
mu zastupitelstvu. Dodatečně bychom 
chtěli vyjádřit dík i bývalému starostovi 
panu Průdkovi a bývalému zastupitel-
stvu, které nás celou dobu podporo-
valo. Děkujeme také obci Zaječí, se 
kterou často spolupracujeme, a kte-
rá nás také podporuje. V neposlední 
řadě bychom chtěli poděkovat firmě 
Vinařství Vajbar, která nás finančně 
podpořila a darovala nám dva výjezdo-
vé tablety, které pomohou ke zkrácení 
dojezdových časů.

Neustále nabíráme nové členy a bu-
deme velmi rádi, pokud bude mít ně-
kdo zájem a kuráž se k našemu super 
kolektivu připojit.

Za JSDH Rakvice napsal 
Petr Václavík

Moravský rybářský svaz, pobočný spo-
lek Rakvice, zahajuje od 26. 3. 2023 
Rybářský kroužek pro děti a mlá-
dež. Kroužek se bude pořádat podle 
možností každou neděli od 9 do 12 hod 
nebo po domluvě o víkendu, buď na ry-
bářské klubovně v Rakvicích u Šutráku 
Na Řádku 605, nebo v objektu Kače-
nárny na Jezerách. Chtěli bychom děti 
zasvětit do tajů rybářského umění, ale 
také naučit je poznávat přírodu, rostli-
ny a zvířata kolem vody a jak se k nim 
chovat. Můžou se hlásit děti starší osmi 
let věku. Ze začátku nebude potřeba 
žádné dokonalé technické vybavení. 
Děti se budou učit nějakou chvíli teorii 
rybařiny, pak se přejde na praxi, zatím 
jen na břehu. Kroužek bude probíhat 
cca 2 měsíce a bude završen zkouška-
mi a vydáním osvědčení o kvalifikaci 
pro vydání prvního rybářského lístku. 
Na první kroužek je třeba aby přišli 

s dětmi i rodiče vyřídit přihlašovací 
náležitosti.

Dne 27. 5. 2023 proběhnou rybářské 
závody dospělých a 28. 5. 2023 mláde-
že organizované MS Rakvice.

Závody proběhnou na štěrkovišti 
Trávníky (Šutrák) – revír Dyje 4 C.

MRS Rakvice děkuje redakci za 
správně publikované fotografie k člán-
ku z minulého vydání Rakvického zpra-
vodaje, kde jsme prezentovali sázení 
stromků, pasování mladých rybářů 
z kroužku MRS 
Rakvice, sou-
středění na Ka-
čenárně, úhyn 
ryb na Trníčku 
a oprava stavítka 
u čapího hnízda.

Zdeněk Blabla 
MRS Rakvice

Rybáři a přátelé 
vod z Rakvic
Omluva 
rybářům
Omlouváme se touto cestou MRS 
Rakvice a jmenovitě předsedovi 
panu Zdeňkovi Blablovi.

Naším nedopatřením v minulém 
čísle zpravodaje byl otisknutý již 
jednou zveřejněný starší článek 
Okénko rybářů a chyběly aktuální 
fotografie.

Je nám to velice líto, fotografie 
dodatečně přidáváme a děkujeme 
tímto za pochopení.

Kateřina Suchyňová

Moravský rybářský svaz pobočný 
spolek Rakvice

Jarní brigáda na Trníčku

Uhynulé ryby z Trníčku

Soustředění dětí na Kačenárně

Oprava propustku u čapího hnízda

Pasování mladých rybářů

Dětské rybářské závody

Webové 
stránky MRS

více foto

https://mrs-rakvice.cz/
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Chasovní okýnko
Vážení spoluobčané, jsou za námi 
poslední akce loňských stárkovských 
párů. V sobotu 4. února se v Rakvi-
cích uskutečnil krojový ples, po dvou 
letech. Trefně to shrnul první stárek, 
těmito slovy: „Dva roky nás tady trápil 
bacil, ale letos se umoudřil a dal nám 
možnost uspořádat tady ten ples“. Ten 
byl zahájen předtančením Moravské 
besedy, kterou kromě nás tancovaly 
ještě chasy z Podivína a z Prušánek. 
Za krásnou hudbu, jak vyšitou na ples, 
děkujeme DH Lácaranka. Děkujeme 
všem sponzorům za dary do tomboly, 
letos byla opravdu bohatá.

Na plese se s námi rozloučili i čle-
nové chasy, kteří šli už do „chasovní-

ho důchodu“, a to konkrétně: Natálie 
Puklická, Adéla Lukešová, Monika Bo-
háčková, David Haman, Radek Vajbar, 
Radek Prudík, Ondřej Foukal a Tibor 
Lacina. Moc jim děkujeme, co všechno 
pro chasu udělali a budeme je rádi vídat 
dále, třeba na hodech. Ačkoliv plesem 
končívá funkční období stárků, letos 
tomu bylo jinak. Můžou za to Ostatky, 
které jsme s Kulturní komisí obce po 
mnoha letech společnými silami ob-
novili. V sobotu 18. února se nezvykle 
po celé dědině nesly polky a valčíky, za 
doprovodu vynikající DH Hovorané. 
Děkujeme všem maskám za účast, vě-
říme že jste si průvod užili stejně, jako 
my. Děkujeme rodičům I. stárkovských 

párů (rodině Ha-
ladyové a rodině 
Suchánkové) za 
pohoštění. Díky 
i všem, co přispě-
li ať již finančně nebo něčím dobrým 
k pití. Odpoledne jsme se přesunuli 
do sokolovny, kde následovala zábava 
s DH Kosárek. Bylo nádherné sledo-
vat budoucí hráče našich oblíbených 
dechových kapel. Na dvoře nás čekala 
zabijačka (ovar a černá polívka), kterou 
luxusně připravili pánové Jiří Helešic 
a Patrik Polášek – moc děkujeme. K ve-
čeru proběhlo pochování basy s DH 
Hovorané a sborem RACHLAP. Do-
volte poděkovat za jejich účast ať již 

CHASA

RAKVICE

PŘEDHODOVÁ
DJ BLASTER

START V 19 :00

DISKOTÉKA

R O C K | P O P | O L D I E SR O C K | P O P | O L D I E S

2. 6. 2023
DVŮ R SOKO LOVN Y RA KV I C E

A KČN Í D R I N K Y NA BA RU

P R VN Í C H 1 0 0 P I V Z A 1 0 , -

B E E R PONG

v průvodě nebo právě při po-
chovávání. Jejich krásné zpěvy 
umocňovaly veselou atmosféru. 
Zvláštní poděkování pak patří 
p. Luboru Skrývalovi, za orga-
nizaci celého pochování. Dě-
kujeme i p. Lubomíru Krůzovi 
za ztvárnění „faláře“, čímž bylo 
o zábavu postaráno.

Dovolte nám poděkovat loň-
ským stárkovským párům – 
Pavlu Haladyovi s Veronikou 
Vaňkovou a Jirku Vajbarovi 
s Pavlínou Válkovou, za organi-
zaci všech akcí pod jejich taktov-
kou. Přejeme, ať si letošní hody 

užijí v plné parádě.
Nyní už je „stárkovské žezlo“ 

předáno nově zvoleným stár-
kům na letošní rok, a to Ondrovi 
Haladyovi s Veronikou Polácho-
vou a Eriku Buzrlovi s Kateři-
nou Průdkovou. Přejeme jim 
hodně štěstí.

Letošní sběr železného šrotu 
a papíru se uskuteční v sobotu 
13. května, budeme moc rádi za 
každý kus. S těžkými věcmi rádi 
pomůžeme.

Budeme rádi, když se s Vámi 
potkáme i na dalších akcích, 
pořádané obcí či jinými spolky.

V sobotu 25. 3. 
se uskuteční Tra-
diční výstava vín 
všech našich vina-
řů, pojďme okoš-
tovat.
V sobotu 27. 5. 
pořádaj í  RA-
CHLAP s obcí 
Rakvice „Před-
hodové zpívání“, 
tak jich přijďme 
podpořit.

Zároveň při-
jměte pozvání na předhodovou 
diskotéku v pátek 2. 6. 2023 
od 19 hodin na dvoře sokolov-
ny. Hraje DJ Blaster. Prvních 
100 piv bude za symbolických 
10 Kč. O zábavu bude určitě 
postaráno. Budou soutěže, 
beerpong.

Budeme se na Vás těšit a moc 
Vám všem děkujeme za pod-
poru.

Za výbor spolku 
Lukáš Pospíšil

Všechny fotky 
a videa z akcí

Facebook 
profil Chasa
/chasarakvice

Instagram profil Chasa
@spolek.chasa.rakvice

https://linktr.ee/spolekchasarakvice
http://fb.me/chasarakvice
https://instagram.com/spolek.chasa.rakvice
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V sobotu 4. 2. 2023 proběhl ve školní 
tělocvičně 4. ročník Fitness marato-
nu s podtitulem „Zacvič si s Lenkou“. 
Všechny lektorky pojí totiž kromě lásky 
k pohybu také společné křestní jméno 
Lenka.

První lekci vedla Lenka Bačová 

z Lanžhota, která nás dokonale roze-
hřála na trampolínách při lekci jum-
pingu. Druhou lekci, kondiční, vedla 
Lenka Foukalová z Rakvic a na závěr 
nás protáhla a zklidnila při lekci jógy 
Lenka Holubová z Ladné.

Maraton trval 3 hodiny a všechny 

holky zvládly akci na jedničku! Kdyby 
měl někdo zájem s námi chodit pravi-
delně cvičit, lekce jógy se konají každé 
pondělí od 18 do19 h a lekce Kondičky 
v úterý od 18 do19 h.

Těším se na viděnou,  
Lenka Foukalová

Do sportovního kroužku Kozlíků je za-
psáno 48 dětí z Rakvic a Přítluk. Cviče-
ní probíhá každou středu a je rozdělené 
na 2 skupiny podle věku. Hlavním zna-
kem všech lekcí je všestrannost - skáče-
me, běháme, házíme, podlézáme, pře-
lézáme, ke cvičení využíváme lavičky, 
kruhy, švédské bedny a další nářadí.

Díky štědré obecní dotaci jsme si 
letos zakoupili variabilní set žíněnek 
Rinoset (viz foto), který už také při cvi-
čení využíváme. Děkuji obci za všechny 
děti i jejich rodiče, že můžeme mít díky 
zakoupeným pomůckám cvičení tak 
pestré a zábavné.

Lenka Foukalová

Fitness maraton

Kozlíci 

Nejčastěji se scházíme v počtu šesti dětí 
ve věkovém rozmezí šest měsíců až tři 
roky. Vzpomínám si, že přišlo i dvanáct 
dětí, to už jsme si byli opravdu blíz-
ko. :) Čas od času přijdou i děti kolem 
čtvrtého roku, které v letošním roce 
nastoupily do mateřské školy. Snažím 
se náplň vymýšlet tematicky a tak, aby 
se mohl zapojit každý, přestože ne vždy 
do všech činností, protože věkové roz-
pětí je široké a s ním souvisí rozdílné 
psychomotorické dovednosti dětí. Než 
se všichni sejdeme, děti si volně hrají. 
Poté se společně přivítáme básničkou, 

následují říkanky, aktivity s psychomo-
torickým padákem, což je pedagogická 
pomůcka vhodná k rozvíjení hbitosti 
a obratnosti. Následují rukodělné čin-
nosti, nyní se věnujeme výhradně výro-
bě velikonočních přání pro organizaci 
pečující o seniory a osoby s postižením 
a dráha sestavená z cvičebních pomů-
cek. Po novém roce jsme vybavení roz-
šířili o montessori houpačku a Piklero-
vé trojúhelník. Trojúhelník i houpačka 
jsou doplněné o desky dvou různých 
délek, které lze použít buď jako sklu-
zavku nebo jako žebřík. Obě zmíněné 

pomůcky mají původ 
v montessori peda-
gogice a jsou určeny 
k podpoře rozvoje a samostatnosti dí-
těte. Nedílnou součástí je svačinka. Na 
konci se opět společně rozloučíme bás-
ničkou a zamáváme si, aby bylo jasné, 
že setkání je u konce. V březnu jsme 
začali s měsíčními výzvami a v dubnu 
pokračujeme. V přehledu jsou úkoly 
vázané na konkrétní den i takové, které 
lze plnit kdykoli během měsíce.

Monika Salay

Ráčci

VÝZVA NA DUBEN
pro děti a rodiče

VYROBTE
VELIKONOČNÍ PŘÁNÍ

A DORUČTE JE MILÝM
LIDEM Z VAŠEHO

OKOLÍ.

SPOLEČNÝMI SILAMI
UKLIĎTE V DĚTSKÉM

POKOJI.

2.4. JE MEZINÁRODNÍM
DNEM DĚTSKÉ KNIHY,
PŘEČTĚTE SI VEČER

PŘED SPANÍM
POHÁDKU Z DĚTSKÉ

KNIHY.

DÍTĚ: VÍŠ, JAK SE
JMENUJE MLÁDĚ

KOČKY, OVCE, KOBYLY,
FENY, KRÁVY
A SLEPICE?

NAUČTE SE NOVOU
BÁSNIČKU NEBO

PÍSNIČKU.

30.4.
DÍTĚ: USTROJ SE JAKO

ČARODĚJ/NICE
A SPOLEČNĚ S RODIČI

SI UŽIJTE DEN.

12.4. JE MEZINÁRODNÍ
DEN LETECTVÍ

A KOSMONAUTIKY.
VYROBTE, TŘEBA

Z RULIČKY OD
TOALETNÍHO PAPÍRU,

RAKETU.

1.4. VYMYSLETE
APRÍLOVÝ VTÍPEK NA
NĚKOHO Z RODINY.

POZORUJTE ZÁPAD
SLUNCE A SLEDUJTE
MĚNÍCÍ SE OBLOHU.

VŠE, CO SPOLEČNĚ SPLNÍTE, PŘEŠKRTNĚTE.

více foto

více foto

více foto

https://www.facebook.com/groups/134659453807063
https://drive.google.com/drive/folders/1vEp79aL5JDY3F00TjMN9j17Bj02PWKo-?usp=share_link
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Na konci loňského roku jsme se sešli 
společně v jídelně ZŠ, abychom uzavře-
li roční aktivity a naplánovali další na 
rok 2023. Musíme poděkovat vedení 
školy, že nám tento prostor poskytuje 
a my se tak můžeme ve velkém počtu 
sejít.

Na každé toto předvánoční sezení si 
přinášíme do tomboly drobnosti, za-
koupíme si losy a pak si losujeme, kdo 
co vyhraje. Protože dárků je dost, skoro 
každý odchází obdarován.

Kulturní program nám předvedla 
cimbálová muzika z Vrbice, která se 
jmenuje - Violka. Jak jinak než kole-
dami, které jsme si zazpívali s nimi. 
Byli to mladí lidé a bylo nám s nimi 
dobře. Pak přišli ti nejmenší, děti z MŠ. 
Zatančili nám své pěkné pásmo, které 
je paní učitelky pečlivě naučily. Bylo 
to hezké zpestření našeho odpoledne.

Pozdravit nás přišla i paní doktorka 
Studýnková a pan starosta OÚ.

Předsedkyně našeho klubu nás in-

formovala o naší finanční situaci, za 
co jsme peníze vydali a kolik budeme 
mít v příštím roce, a kam se plánujeme 
vydat na cesty za poznáváním krás naší 
vlasti.

Pak už jsme dostali kvalitní občerst-
vení, čaj, kávu a dobrý zákusek. Nálada 
byla velice příjemná.

Myslím si, že členové mohli být také 
spokojeni, a proto je nutno poděkovat 
výboru za výbornou obsluhu a zajištění 
občerstvení, paní učitelkám, za starost 
s dětmi a panu Ráčkovi za fotodoku-
mentaci.

V březnu jsme se vydali na zámek do 
Rájce nad Svitavou. A proč tak brzy? 
Právem se totiž tento zámek může 
chlubit krásnou výstavou kamélií. 
Všechny prostory zámku jsou vyzdo-
beny krásnými, vzrostlými kaméliemi 
různých druhů, velikostí, barev, tvarů 
a toto vše bylo obohaceno krásnými 
aranžovanými mísami, truhlíky, skle-
nicemi, podnosy i talíři z různorodých 

a různobarevných květin, samozřejmě 
živých.

Příjemné slovo naší průvodkyně 
zaujalo naše sluchové orgány a naše 
skupina 32 důchodců se pomalu po-
hybovala po červeném koberci celým 
zámkem. Bylo to velice milé, i když 
poněkud chladné.

Některé rostliny byly 30 - 60 let staré 
a není divu, protože každá vyroste za 
rok pouze o 1 cm. Vykvétají vždy kon-
cem února a začátkem března.

Viděli jsme je jak v zámeckých pro-
storách, tak také v přilehlém skleníku. 
Květy byly opravdu překrásné.

Pak jsme odjeli do Blanska na oběd, 
a protože nám počasí přálo, a byl krás-
ný slunečný den již od rána, mohli jsme 
se projít po parku, zastavit se na kávu 
a zákusek a spokojeni se vrátit domů.

Děkujeme všem za dobrou náladu, 
dochvilnost při návratech do autobusu 
a výboru za organizaci.

Zapsala Průdková Mirka

Klub důchodců

SEZNAMTE SE S PŘIPRAVOVANOU 

CHRÁNĚNOU KRAJINNOU OBLASTÍ SOUTOK

soutok.nature.cz

U soutoku Moravy a Dyje převažuje říční krajina lužních lesů a luk 
s mohutnými solitérními duby, protkaná sítí slepých ramen a tůní. 
Útočiště tam nachází mnoho ohrožených druhů – majestátních dravců, 
pestrobarevných brouků či pozoruhodných ryb. Člověk je nedílnou 
součástí této krajiny – obýval ji odpradávna a díky pečlivě plánované 
krajinné kompozici jí vtiskl jedinečnou a harmonickou podobu.  
Aby tato krajina zůstala i nadále tak cenná a unikátní, potřebuje  
ochranu a vhodné hospodaření.

Navštivte informační web a přečtěte si o tom,  
jak a proč tuto jedinečnou lokalitu chránit formou 
chráněné krajinné oblasti. Najděte odpovědi na své 
otázky o tom, co by její vyhlášení pro vás znamenalo. 
Aktuálně probíhá příprava návrhu na vyhlášení, 
máte-li dotaz, připomínku nebo zájem o jednání, 
napište na jižni.morava@nature.cz – ozveme se 
vám a domluvíme se na termínu a místě jednání.

Dlouho nám uzrávala v hlavě myšlen-
ka, že bychom vymyslely aktivitu pro 
maminky (ale nejen pro ně). Chtěly 
jsme, aby měly také vlastní „kroužek“, 
čas pro sebe a možnost se setkávat. 
A protože je nám blízké tvoření, malo-
vání a jiné výtvarné aktivity, rozhodly 
jsme se zkusit uspořádat malovací pod-
večery. Nakonec vzniklo Malování pro 
radost, s dovětkem Malování u vína – 
přece jen bydlíme ve vinařské obci, že?

První lekce proběhla ke konci února, 
na téma Suchý pastel. Monča nás se-
známila s technikou a taky nám pro in-
spiraci přinesla ukázat část své tvorby. 
Strávily jsme příjemný večer a odnesly 
si každá 3 umělecké výtvory.

Další lekce proběhla o 14 dní pozdě-

ji a účast byla více než dvojnásobná. 
Tentokrát jsme si vyzkoušely, jak se 
maluje anilinovými barvami. Opět to 
bylo moc fajn.

Děkujeme spolku Ráčci, za finanč-
ní příspěvek na výtvarné potřeby jako 
anilinové barvy, štětce nebo kvalitnější 
akvarelové archy, které budou využity 
na našich dalších lekcích, ale i malými 
výtvarníky v kroužku Ráčci.

Máme spoustu nápadů k další tvorbě, 
a proto bychom chtěly s lekcemi pokra-
čovat i nadále. Pokud budete mít čas 
a chuť, přijďte se odreagovat. Nejbližší 
výtvarný podvečer plánujeme na 30. 
března, kdy se budeme věnovat ma-
lování akrylovými barvami. Pro bližší 
informace sledujte vývěsky OÚ, nebo 

se přidejte do FB skupi-
ny Malování pro radost.

Jitka Jochmanová, 
Monika Mačugová, 

Katka Bohunská

Dne 23. 1. 2023 se vybraní žáci 9. roční-
ku zúčastnili natáčení zábavné vědecké 
soutěže „Už tam budem?“ v České tele-
vizi. Pětičlenný tým (Ema Pohanková, 
Barbora Suchyňová, Roman Jedlička, 
Tomáš Nasadil a Ivan Brňák) celý den 
soutěžil ve VIDA centru v Brně a na-
konec se mu podařilo zvítězit! Porazili 
protihráče z Pohořelic a celý den i na-
táčení si užili a moc je to bavilo.

Deváťáci měli ještě jednu premiéru, 
a to společenskou. V pátek 24. 2. 2023 
proběhl školní ples, který žáci 9. třídy 
zahájili předtančením a o půlnoci při-
dali taneční překvapení. Pomalu se tak 

loučí se svojí základní školou a učiteli. 
Přejeme všem mnoho štěstí u přijíma-
cích zkoušek.
Ve středu 8. 3. 2023 se na ZUŠ v Břec-

lavi konalo okresní kolo recitační sou-
těže, tzv. Dětská scéna. Marie Valouš-
ková, žákyně 6. třídy ZŠ a MŠ Rakvice 
obsadila v kategorii žáků 6. a 7. tříd 
krásné 3. místo. Navázala tak na loňský 
úspěch Radka Průdka, který v kate-
gorii žáků 4. a 5. tříd obsadil 2. místo 
a úspěšný byl i v krajském kole, kam 
postoupil. Marie si však musela poradit 
s velmi tvrdou konkurencí, neboť letos 

v její kategorii předvedlo svůj talent 
celkem 19 nadaných recitátorů.
23. 2. 2023 proběhlo okresní kolo sou-
těže dechových dřevěných a žesťových 
nástrojů v Břeclavi. 1. místo s postu-
pem do krajského kola získalo Trio „Tři 
plechy“ (Tobiáš Nečas, Radek Průdek, 
Kryštof Pospíšil - p. uč. Lekavý).
2. místo obsadilo Klarinetové trio 
(Darja Lukešová, Lucie Baránková, 
Tereza Nečasová – p. uč. Lekavý).
A ještě jednou 1. místo s postupem 
do krajského kola pro Brass kvintet 
(David Košulič, Vojtěch Ševčík, Kryš-
tof Pospíšil, Sebastián Janík, Zbyněk 
Rosenbreier – p. uč. Martin Konečný).
Dne 9. 3. 2023 se konalo krajské kolo 
soutěže ve Veselí nad Moravou. Trio 
na tři plechy se umístilo na krásném 2. 
místě. Klukům patří velký obdiv.

Všem dětem gratulujeme!

Malování pro radost

Úspěchy dětí!

Déčko

Zdroj: FB ZŠ a MŠ Rakvice (https://www.facebook.com/
zsrakvice), FB ZUŠ pobočka Podivín/Rakvice (https://www.
facebook.com/zus.podivin) zpracovala K. Suchyňová

fotogalerie

https://drive.google.com/drive/folders/1NeD5Zlb4YqkONwF2Hqqo77IMR7-D97-0?usp=share_link
https://drive.google.com/drive/folders/1B4d6c9fiWaCCVFX0AFTlDVGauIYloV71?usp=share_link
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Spolek Vinaři z Rakvic, srdečně zve všechny příz-
nivce a milovníky vína a dechové hudby do vinař-
ské obce Rakvice na akci S Túfarankú při víně. 
Nebudeme Vás vodit po místních vinných skle-
pech, ale pozvolna u skleničky dobrého vína a po-
slechu dechových hudeb „TÚFARANKAFEST“ 
bude prezentace vinařů a jejich vín přímo pod 
májů.

Přijďte se uvolnit od každodenního stresu v so-
botu 8. července 2023 od 16:00 – 21.00 ho-
din a strávit příjemné odpoledne s víny místních 
vinařů.

Vladimír Minařík 
za spolek Vinaři z Rakvic

Vinaři z Rakvic

8. 7. 2023

S Túfarankú při víně - 
za vínem do Rakvic

Nemocnice Břeclav, p.o.      

 +420 519 315 111    e-mail: nembv@nembv.cz, 

 www.nembv.cz     @nemocnicebreclav

Hledáte práci?  
V nemocnici můžete najít uplatnění
Chcete pracovat ve zdravotnictví a Nemocnice Břeclav je pro vás  
v dosahu? Pojďte pracovat k nám. Hledáme lékaře, zdravotní sest-
ry i nezdravotnický personál. Nabídku volných míst najdete na webu  
www.nembv.cz v sekci Kariéra. 

Kontaktovat můžete i naše personální oddělení: 519 315 116,  
personalni@nembv.cz

Lékařská služba první pomoci

Lékárna

po až pá 17 – 22 hodin dospělí: přízemí, pavilon D,  
519 315 776

so, ne, svátky 8 – 20 hodin děti: 1. patro, pavilon A,  
519 315 266, 267

zubní:  
so, ne, svátky 

8 – 13 hodin zubní: přízemí, pavilon C,  
519 315 578

pondělí až pátek 7:30 – 16 hodin

Gastro Hockey Cup podpořil nemocnici
Místo vařeček hokejky. V Břeclavi se v únoru uskutečnil oblíbený 
hokejový turnaj Gastro Hockey Cup, který na zimní stadion přilákal 

stovky lidí. Mezi sebou v turnaji bě-
hem dne bojovaly týmy kuchařů či 
vinařů. Hlavní zápas byl pak exhibicí 
mezi výběrem kuchařů a HC Olymp 
Praha. Nechyběly známé osobnosti 
jako například Lukáš Hejlík, Přemek 
Forejt nebo Zdeněk Pohlreich. A vý-
těžek? Dětem do nemocnice putuje  
256 350 Kč. Děkujeme!!!

„Částka je úžasná, vůbec jsme nečekali, že přijde tolik lidí a podpoří 
dobrou věc. Peníze rozdělíme mezi dětské a novorozenecké oddělení. 
Moc děkujeme všem, zvlášť hlavnímu pořadateli panu Davidu Viktori-
novi, který turnaj založil,“ uvedl ředitel Nemocnice Břeclav Petr Baťka.

Nová diagnostická metoda odhalí problémy  
s polykáním. Lékaři pak lépe nastaví léčbu
Problémy s polykáním tekuté i tuhé stravy či slin má řada mladých  
i starších lidí. Odhalit příčiny a nastavit správně rehabilitaci není jedno-
duché. I proto začali lékaři na ORL Nemocnice Břeclav využívat vyšet-
ření FEES (funkční endoskopické vyšetření polykání).

„Dysfagie, což je odborný název této 
poruchy, může být pro pacienty velmi 
nepříjemná a častou komplikací je 
rozvoj aspirační pneumonie. Při po-
lykání u zdravých dochází k uzavření 
dýchacích cest hrtanovou příklopkou. 
U pacientů s dysfagií může proniknout 
strava či tekutina do dýchacích cest, 
aniž by si toho byli vědomi,“ vysvětlil 
lékař Juraj Medo z ORL oddělení.

Lékaři tak začali využívat přístroj pro diagnostiku tohoto onemocnění. 
Vyšetření je bez kontraindikací, je nutná spolupráce pacienta.

„Jedná se o vyšetření bezbolestné, komfortní, bez radiační zátěže, 
snadno opakovatelné, což je výhoda pro nastavení příslušné rehabi-
litace. Během vyšetření používáme tenký videoendoskop ORL Vision.  
Ve spolupráci s klinickým logopedem provádíme komplexní vyšetře-
ní, kdy podáváme stravu různých konzistencí – pyré, tekutina a tuhá 
strava, obarvené potravinářskými barvami pro lepší rozpoznatelnost,“  
doplnil lékař. Po vyšetření pak následuje nastavení rehabilitace polyká-
ní pomocí funkčních manévrů.

Psí terapeuti pomáhají pacientům  
v Nemocnici Břeclav
Využít pozitivní energii psa, tepla, které vyzařuje, stimulačního vlivu 
srsti na nervová zakončení nebo relaxačního efektu při polohování.  
To vše patří k takzvané canisterapii, kterou využívají prozatím jed-
nou týdně na lůžkovém oddělení rehabilitace a neurologie Nemocnice 
Břeclav. Týká se především pacientů s postižením centrálního nervo-
vého systému, tedy po mozkové příhodě či úrazu mozku.

„Pacienty dopředu vytipujeme a pří-
padně ve spolupráci s terapeuty vy-
loučíme ty, kteří například nesouhla-
sí nebo pro ně není terapie vhodná 
například kvůli celkovému zdravot-
nímu stavu, strachu, odmítání psa 
nebo alergii. U canisterapie je vždy 
přítomen jak majitel psa, tak i zdra-
votnický personál. Pozitivní vliv má 

pes jak na pacienty, tak i na personál, “ popsal vedoucí fyzioterapeut  
Vladan Toufar.

V současné době canisterapii provádí v Nemocnici Břeclav Ing. Renata 
Hasilová, která má dostatek zkušeností a také dostatek vycvičených 
prověřených psů se všemi zkouškami a veterinárními kontrolami.

Zobrazovací technika prošla obnovou.  
Magnetická rezonance je zcela nová
Kvalitnější snímky, rychlejší vyšetření 
a zkrácení čekací lhůty. Nemocnice 
Břeclav loni díky podpoře Evropské 
unie, Jihomoravského kraje a stá-
tu pořídila zcela novou magnetickou 
rezonanci, která na okrese chyběla  
a výrazně zkrátila čekací dobu na to-
lik potřebné vyšetření až na 14 dní.  
Obnovou prošly přístroje CT a rent-
gen, jež nyní poskytují ještě kvalitnější obraz pro vyhodnocení.

Více informací o objednání na magnetickou rezonanci najdete na webu 
www.nembv.cz.

V pátek 17. 3. vinaři hodnotili 465 vzorků 
vín. Tradiční výstava vín pak proběhla 

v sokolovně v sobotu 25. 3. 2023
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